

浙江省高考科目两地适应性考试（2023年5月）

英语答案及评分参考

第一部分 听力（共两节，满分30分）

第一节（共5小题；每小题1.5分，满分7.5分）

1-5 ABCAC

第二节（共15小题；每小题1.5分，满分22.5分）

6-10 ABCAC 11-15 BCABC 16-20 CCABA

第二部分 阅读理解（共两节，满分50分）

第一节（共15小题；每小题2.5分，满分37.5分）

21-23 DBA 24-27 CBCB 28-31 DCAB 32-35 BCAD

第二节（共5小题；每小题2.5分，满分12.5分）

36-40 CGFDA

第三部分 语言运用（共两节，满分30分）

第一节 完形填空（共15小题；每小题1分，满分15分）

41-45 BCACB 46-50 DACCB 51-55 BDADB

第二节 语言运用（10个小题；每小题1.5分，满分15分）

56. typically 57. marking 58. and 59. arrival 60. that/which
61. feasts 62. made 63. are enjoyed 64. with 65. a

第四部分 写作（共两节，满分40分）

第一节 应用文写作（满分15分）

一、评分原则

1. 本题总分为15分，按5个档次给分。
2. 评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、确定或调整档次，最后给分。
3. 词数少于60和多于100的，从总分中减去2分。
4. 评分时，应注意的主要内容为：内容要点、应用词汇和语法结构的丰富性和准确性及上下文的连贯性。
5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。英美拼写及词汇用法均可接受。
6. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

二、各档次的给分范围和要求

档次	描述
第五档 (13—15)	完全完成了试题规定的任务。 —覆盖所有内容要点。 —应用了较多的语法结构和词汇。 —语法结构或词汇方面有些许错误，但为尽力使用较复杂结构或较高级词汇所致，具备较强的语言运用能力。 —有效地使用了语句间的连接成分，使全文结构紧凑。 完全达到了预期的写作目的。

第四档 (10—12)	<p>完全完成了试题规定的任务。</p> <p>—虽漏掉 1、2 个次重点，但覆盖所有主要内容。</p> <p>—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。</p> <p>—语法结构或词汇方面应用基本准确，些许错误主要是因尝试较复杂语法结构或词汇所致。</p> <p>—应用简单的语句间连接成分，使全文结构紧凑。</p> <p>达到了预期的写作目的。</p>
第三档 (7—9)	<p>基本完成了试题规定的任务。</p> <p>—虽漏掉一些内容，但覆盖所有主要内容。</p> <p>—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求。</p> <p>—有一些语法结构或词汇方面的错误，但不影响理解。</p> <p>—应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。</p> <p>整体而言，基本达到了预期的写作目的。</p>
第二档 (4—6)	<p>未适当完成试题规定的任务。</p> <p>—漏掉或未描述清楚一些主要内容，写了一些无关内容。</p> <p>—语法结构单调、词汇项目有限。</p> <p>—有一些语法结构或词汇方面的错误，影响了对写作内容的理解。</p> <p>—较少使用语句间的连接成分，内容缺少连贯性。</p> <p>信息未能清楚地传达给读者。</p>
第一档 (1—3)	<p>未完成试题规定的任务。</p> <p>—明显遗漏主要内容，写了一些无关内容，原因可能是未理解试题要求。</p> <p>—语法结构单调、词汇项目有限。</p> <p>—较多语法结构或词汇方面的错误，影响对写作内容的理解。</p> <p>—缺乏语句间的连接成分，内容不连贯。</p> <p>信息未能传达给读者。</p>
0	<p>未能传达给读者任何信息：内容太少，无法评判；写的内容均与所要求内容无关或所写内容无法看清。</p>

作答示例：

A grand cooking competition is here!

Desire an opportunity to show your cooking talent? Long to deepen your insight into traditional food culture? Here's a chance not to be missed!

A cooking competition "Traditional Chinese Cuisine" will be held by the Students' Union next Saturday at the school's cafeteria, from 2 pm until 5 pm. Competitors are required to make a traditional dish unique to Chinese culture within the given time, followed by a brief introduction to the delicacy, be it the features or the story behind it. All the works will be rated and the winners will receive a special prize.

Click here to sign up for the wonderful event. Please forward the news to your classmates.

第二节 读后续写（满分 25 分）

一、评分原则

1. 本题总分为 25 分，按 5 个档次给分。
2. 评分时，先根据所续写短文的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求衡量、确定或调整档次，最后给分。
3. 词数少于 130 的，从总分中减去 2 分。
4. 评分时，应主要从以下四个方面考虑：

- (1) 与所给短文及段落开头语的衔接程度；
 - (2) 内容的丰富性和对所标出关键词语的应用情况；
 - (3) 应用语法结构和词汇的丰富性和准确性；
 - (4) 上下文的连贯性。
5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。
6. 如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

二、各档次的给分范围和要求

档次	描述
第五档 (21—25)	—与所给短文融洽度高，与所提供各段落开头语衔接合理。 —内容丰富，应用了 5 个以上短文中标出的关键词语。 —所使用语法结构和词汇丰富、准确，可能有些许错误，但完全不影响意义表达。 —有效地使用了语句间的连接成分，所续写短文结构紧凑。
第四档 (16—20)	—与所给短文融洽度较高，与所提供各段落开头语衔接较为合理。 —内容比较丰富，应用了 5 个以上短文中标出的关键词语。 —所使用语法结构和词汇较为丰富、准确，可能有些许错误，但完全不影响意义表达。 —比较有效地使用了语句间的连接成分，所续写短文结构紧凑。
第三档 (11—15)	—与所给短文关系较为密切，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 —写出了若干有关内容，应用了 4 个以上短文中标出的关键词语。 —应用的语法结构和词汇能满足任务的要求，虽有一些错误，但不影响意义表达。 —应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。
第二档 (6—10)	—与所给短文有一定的关系，与所提供各段落开头语有一定程度的衔接。 —写出了一些有关内容，应用了 3 个以上短文中标出的关键词语。 —语法结构单调，词汇项目有限，有些语法结构和词汇方面的错误，影响了意义的表达。 —较少使用语句间的连接成分，全文内容缺少连贯性。
第一档 (1—5)	—与所给短文和开头语的衔接较差。 —产出内容太少，很少使用短文中标出的关键词语。 —语法结构单调，词汇项目有限，有较多语法结构和词汇方面的错误，严重影响了意义的表达。 —缺乏语句间的连接成分，全文内容不连贯。
0	白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。

作答示例：

I was about to put them on when Tina shouted that Mom was coming. I shoved the headphones in the box and tried to wrap it back, but my hands were shaking so much that I tore the wrapping paper. My heart pounded harder as I tried to get the tape to stick. “Just shove it under the tree!” my sister shouted as she ran to stall my mother. I had just finished burying the box when mom came into the room. I jumped up and greeted her. She smiled at me, but didn’t appear to suspect a thing. That was too close!

The next morning, Tina and I pretended to open our presents as if nothing had happened. “Mom, thanks for the fancy jewelry!” my sister exclaimed and gave Mom a big hug. I put on my headphones and yelled, “It’s just what I wanted.” And we smiled as Mom took photos for us. Yet we didn’t have much fun. I don’t know if it was that opening our gifts for the second time just wasn’t as much fun as the first time, or if we came too close to getting caught and didn’t want to think about what our mother would have done to us. Anyway, we never opened our Christmas presents early again.

听力部分录音稿

(浙江高三联盟听力试题。)

第一节 听下面 5 段对话。每段对话后有一个小题，从题中所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。听完每段对话后，你都有 10 秒钟的时间来回答有关小题和阅读下一小题。每段对话仅读一遍。

Text 1

M: Excuse me, I'm looking for sports shoes. My company organizes us to take a mountaineering trip.

W: How about this pair? It's of good quality and can support your feet well.

M: **Despite the fact that they're very light, they are somewhat ugly. (1)**

Text 2

M: **Rachael, what's wrong with you today? The dishes are still in the kitchen. They must be served hot. (2)**

W: Just a moment. A customer has trouble paying by credit card. I'm helping him.

Text 3 (第 3 题为推断题)

M: Hi, Fannie. Any messages for me?

W: There is one from David Johnson. He called off the meeting at 4:00 p.m..

M: Okay. Find out if Mrs. Stewards is available to come at that time, please.

W: But your wife also called and said she wanted you to pick up your daughter.

Text 4

M: Lizzy, there is a notice on the wall at the entrance. It says that the power will be off from 9:00 a.m. to 5:00 p.m.. This has already happened twice this month.

W: **Oh, it's no big deal. Both of us usually return home no earlier than 7 o'clock in the evening. (4)**

Text 5

W: Hello, Mr. Lewis. I'm sorry. **I'm afraid I can't make it to the meeting this afternoon. I woke up with a slight headache. (5)**

M: Don't worry about the meeting. I will ask Sam to cover for you. You can take the day off for a rest.

W: Thanks for your understanding.

第一节到此结束。

第二节 听下面 5 段对话或独白。每段对话或独白后有几个小题，从题中所给的 A、B、C 三个选项中选出最佳选项。听每段对话或独白前，你将有时间阅读各个小题，每小题 5 秒钟；听完后，各小题将给出 5 秒钟的作答时间。每段对话或独白读两遍。

听下面一段对话，回答第 6 和第 7 两个小题。现在，你有 10 秒钟的时间阅读这两个小题。

Text 6

M: Hello. How can I help you today?

W: I'm a lawyer, and I'm applying for a position in an international law firm. **I will go for an interview tomorrow, so I'd like my hair trimmed a little. (6)**

M: What style would you like?

W: Not fancy. Just a basic trim that can make me neat and mature. Do you have any discount today?

M: Yes, yesterday was our store's 10th anniversary, so we're offering a 20% discount on the complete service this week, including shampooing and cutting.

W: That's great. How long have you been doing this?

M: **Ten years since I was eighteen years old. (7)** Now sit back and relax, please. Let me wash your hair first.

听下面一段对话，回答第 8 至第 9 两个小题。现在，你有 10 秒钟的时间阅读这两个小题。

Text 7 (第 8 题为推断题)

M: Renata, how many of your colleagues are coming to the barbecue tomorrow?

W: Five. You are familiar with two of them—Winnie and Paula.

M: Oh, yeah. Plus my two friends, five kilograms of hamburger meat is enough.

W: Don't worry about that. Winnie will bring enough hamburgers, cheese and buns. And the others said they would be in charge of vegetables.

M: It's so kind of them. My friend Anderson will bring hot dogs made by his wife here.

W: So what else should we prepare? I believe it must be an enjoyable gathering.

M: I also feel that way. **Let's pick some sweet corn from our garden. (9)** Except these, we haven't got any drinks.

W: Let's go to the supermarket together after we finish the dinner. We can drop into the cake shop to buy some dessert.

听下面一段对话，回答第 10 至第 12 三个小题。现在，你有 15 秒钟的时间阅读这三个小题。

Text 8

W: Have you checked your email? The school has sent our exam schedule to the mailbox .

M: Yes, it's a great grief to me. **I get tests in every course I'm taking—five tests. What about you? (10)**

W: **Well, two more tests than you. (10)**

M: Wait... can you believe that I have three tests scheduled for the same day? I'm not sure if I can even cope with two tests in one day, let alone three. I'm nearly out of my mind.

W: Don't be so nervous. What exactly are they?

M: English, math, and physics. Frankly speaking, I'm not too worried about the first two tests, **but Professor Brown said that the physics test was going to cover everything we learned this term. You couldn't imagine how many pages of notes there are. (11)**

W: Sounds terrible. My biology test is likely to be tough, too. **Why don't we go to the reading room and review together this afternoon? (12)**

M: **Nothing would be better than this. (12)**

听下面一段对话，回答第 13 至第 16 四个小题。现在，你有 20 秒钟的时间阅读这四个小题。

Text 9

W: Excuse me, can I get to my seat by the window please?

M: Oh, sure.

W: Thanks. Do you know whether they already served drinks?

M: Yes, but they will return soon.

W: Great, I'm really thirsty.

M: **May I ask what you are going to do in London? Do business? (14)**

W: **No, just travel around the city. (14)** And you?

M: So do I. I can't wait to see those famous places: Westminster Abbey, Tower Bridge and that famous clock tower — Big Ben.

W: You mean Elizabeth Tower?

M: No, no. I mean that beautiful tower with the large bell, Big Ben.

W: I know what you're talking about. **I'm just saying that the official name of this tower is Elizabeth Tower. Big Ben is the name of the largest bell inside it. (15)**

M: **Really? I never knew that! (15)** Did you already book a hotel?

W: My cousin invited me to stay at his house. How about you?

M: I'm renting an apartment for a week together with my old classmate there. I will head for the airport to pick him up after arrival.

W: **Oh, here comes the lady with drinks from the dining car ... (13)(16)**

M: **Let me get one for you. My treat. (16)**

听下面一段独白，回答第 17 至第 20 四个小题。现在，你有 20 秒钟的时间阅读这四个小题。

Text 10

W: Good morning, everyone. Now if you're looking for something to do this weekend, **why not join in the Bartlow town race on Saturday? (17)** The race starts at Bartlow Town Hall and finishes at the football stadium; that's five kilometers. And don't worry if you can't run all that way. Walkers are welcome too! The race begins at a quarter past nine **but you should arrive at the Town Hall forty-five minutes before, at half past eight (18)**, to check in and get your race number. **There are money prizes for the winners in different age groups (19)** and everybody will get a free T-shirt when they finish. Adults pay \$2 each to run in the race. It is only \$1.50 for children and students and **if the whole family decide to run there is a special price of \$5 per family. (20)** Make sure to wear comfortable running shoes. And don't forget to bring some water with you—Saturday is going to be a lovely warm day and you may get thirsty. But it'll be lots of fun—see you there!

(听力部分到此结束。)